
 

 

Ministeren 
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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 5. januar 2024 har udvalget efter ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl 

(DD) stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 144 

 

Vil ministeren redegøre for, hvor meget det lykkedes at nedbringe sagsbehand-

lingstiderne for ansøgninger om SU-handicaptillæg i 2023 i forhold til de tre forud-

gående studieår og ydermere oplyse, om ministeriet og styrelsen er blevet enige 

om initiativer, der rækker ud over ressourcetilførsel med henblik på at nedbringe 

sagsbehandlingstiderne, jf. svaret på UFU alm. del – spørgsmål 198 (folketings-

året 2022-23, 2. samling)?  

 

Svar 

 

Administrationen af SU-handicaptillægsordningen hører under Uddannelses- og 

Forskningsstyrelsen. Til brug for besvarelsen er indhentet følgende oplysninger, 

som jeg kan henvise til: 

 

”De gennemsnitlige sagsbehandlingstider og antal modtagne ansøgninger om 

handicaptillæg i perioden 2019 – 2023 fremgår af tabel 1. 

 
Tabel 1. Gennemsnitlig sagsbehandlingstid og antal modtagne ansøgninger om han-
dicaptillæg 2019 – 2023 

  2019 2020 2021 2022 2023 

Videregående uddannelser  4.074 4.464 4.935 5.338 5.788 

Erhvervsuddannelser  982 1.020 1.106 1.111 1.278 

I alt 5.056 5.484 6.041 6.449 7.066 

Gennemsnitlig sagsbehandlingstid for alle 
sager (md.) 

4,3 5,4 5,5 6,0 6,5 

Videregående uddannelser      5,9 6,5 7,3 

Erhvervsuddannelser    
 

3,7 3,7 3,2 

Kilde: Uddannelses- og Forskningsstyrelsen 
Amn. Styrelsen er først begyndt at opgøre sagsbehandlingstid fordelt på henholdsvis videregående ud-
dannelser og erhvervsuddannelser i 2021, hvorfor den opgjorte gennemsnitlige sagsbehandlingstid for 
2019 og 2020 dækker begge uddannelsesområder.” 
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Det er klart, at de lange sagsbehandlingstider på området ikke er tilfredsstillende. 

Ligesom det heller ikke er tilfredsstillende, at den gennemsnitlige sagsbehand-

lingstid er steget i 2023 for studerende på videregående uddannelser. Jeg har der-

for nedsat en taskforce med repræsentanter fra Uddannelses- og Forskningsmini-

steriet, Uddannelses- og Forskningsstyrelsen, Indenrigs- og Sundhedsministeriet 

og Danske Handicaporganisationer. De skal se på administrationen af ordningen 

for at finde holdbare løsninger til en fremtidig indretning heraf, der skal understøtte 

kortere sagsbehandlingstider, og som rækker udover ressourcetilførsel. Jeg for-

venter snarligt i 2024 at modtage dens overvejelser herom, som jeg derefter vil 

dele med SU-forligskredsen. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 
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